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Doko czenie ze str. 1.
W czwartek, 12 lutego, w samo po udnie, 

cz onkowie Okr gowej Spó dzielni Mleczar-
skiej w Kole, mieszkaj cy w powiecie ostrze-
szowskim, wype nili po brzegi sal  sesyjn , 
by uczestniczy  w zebraniu rejonowym zwo a-
nym przez zarz d spó dzielni. Malej ce ceny 
skupu mleka, zbyt ma e kwoty mleczne, za 
przekroczenie których gro  kary, i wreszcie 
zamykanie ostrzeszowskiej mleczarni to g ów-
ne powody, które dostawców mleka zmobili-
zowa y do licznego uczestnictwa w zebraniu.

Osob , która w tych sprawach mia a naj-
wi cej do powiedzenia, by  prezes Zarz du 
OSM w Kole - Czes aw Cie lak. 

Zanim jeszcze prezes zabra  g os, rolnicy 
mogli wys ucha  przedstawiciela Rady Nad-
zorczej, Aleksandra Miszkie y i innych go ci, 
którzy przedstawili sytuacj  na rynku mleczar-
skim, ze szczególnym naciskiem na dokona-
nia spó dzielni kolskiej. Z informacji tych mo -
na by o dowiedzie  si , e g ówne przyczyny 
spadaj cych cen za mleko i mas o to embargo 
Rosji oraz nadprodukcja mleka. Rzeczywi-
cie, prezentowane wykresy potwierdza y, e 

produkcja mleka wci  ro nie - w roku 2014 
spó dzielnia w Kole kupi a od swoich dostaw-
ców 194.963.000 litrów, o blisko 12 tys. litrów 
wi cej ni  rok wcze niej. Niestety, po kilkulet-
nim okresie koniunktury nast pi o za amanie 
rynku, a co za tym idzie, cen (spadek o ponad 
30%). O ile na pocz tku 2014r. spó dzielnia 
skupowa a mleko za 1,58 z , to ju  pod koniec 
roku p aci a dostawcom 1,21 z  za litr. Pocz t-
kiem br. ta cena spad a jeszcze bardziej - do 
1,11 z . 

Inny problem to ustalone przez UE kwoty 
mleczne. Wi kszo  dostawców ma k opot z 
ich przestrzeganiem, bo przecie  ka dy chce 
powi ksza  swoj  produkcj . A nawet gdyby 
nie chcia , to nie sposób powiedzie  krowie, 
eby na dwa miesi ce wzi a sobie urlop. Za 

przekroczenie kwot mlecznych przewidziane 
s  kary. O tym tak e by a mowa na zebraniu. 
Prezes Cie lak zapewnia , e dla spó dzielców 
- dostawców mleka, którym przyjdzie p aci  
kary za przekroczenie kwot mlecznych, b d  
niskooprocentowane kredyty. 

W ród prezentowanych statystyk zacie-
kawienie wzbudzi a ta, ukazuj ca zestawie-

nie wielko ci dostaw mleka do OSM w Kole z 
poszczególnych gmin za lata 2013 i 2014. W 
pierwszej dwuciestce gmin w roku 2014 znala-
z y si  trzy z powiatu ostrzeszowskiego:
8. Grabów nad Prosn  - 6.388.862 litry (62 

dostawców)
17. Ostrzeszów - 4.157.756 litrów (61 do-

stawców)
19. Kobyla Góra - 3.673.632 litry (65 dostaw-

ców)
Rozpocz a si  dyskusja. Jako jedna z 

pierwszych g os zabra a radna Rady Miejskiej 
w Ostrzeszowie, Mariola Koz owska. Przypo-
mnia a o pismach wysy anych  do przedsta-
wicieli ró nych w adz. Poinformowa a tak e o 
spotkaniu z zarz dem spó dzielni, które odby-
o si  przed dwoma tygodniami, i które rów-
nie  nie wnios o nic nowego.

 I to zebranie niewiele wnios o. Pyta  do 
prezesa nie by o a  tak du o, te za , które 
dotyczy y punktu mleczarskiego w Ostrzeszo-
wie, Cz. Cie lak do  atwo kontrowa  opowie-
ciami o rozwoju spó dzielni w Kole, o nowych 

inwestycjach, które sprawiaj , e spó dzielnia 
nale y dzi  do najlepszych w kraju i mimo kry-
zysu p aci jedn  z wi kszych stawek za dosta-
w  mleka. T umaczy  te , e nie jest op acalne 
zwo enie mleka do punktu w Ostrzeszowie i 
dopiero st d do Ko a, przekonywa , e K pno 
jest do tego lepiej przygotowane, lecz i tam 
mleko nie b dzie zwo one d u ej ni  kilka mie-
si cy. Docelowo, wszystko skupowane mleko 
ma by  wo one bezpo rednio od dostawcy do 
spó dzielni w Kole.

Na koniec dyskusji prowadz cy obrady 
Marian Adamski - radny Rady Nadzorczej 
OSM Ko o, podda  pod g osowanie wnioski, 
które zg osili uczestnicy zebrania. Pierwszy 
dotyczy  utrzymania punktu sprzeda y w 
Ostrzeszowie oraz mo liwo ci badania mle-
ka na zawarto  antybiotyków i za atwienia 
spraw obiegowych. Nast pnie postulowano 
podwy k  cen mleka, za  ostatni wniosek 
dotyczy  utrzymania punktu skupu mleka 
w Ostrzeszowie. Oczywi cie, dla nikogo nie 
by o zaskoczeniem, e wszystkie te punkty 
przyj to, i to jednog o nie. Inna sprawa, jakie 

to ma znaczenie i co zmienia? Otó  nic. Cho  
g osowali cz onkowie spó dzielni, to by o to 
tylko na jednym z wielu zebra , w jednym z 
wielu powiatów dostarczaj cych mleko do 
Ko a. Te g osy mog  co najwy ej wyra a  
wol  tutejszych dostawców, ale do niczego nie 
zmusz  prezesa ani zarz du spó dzielni. Wy-
ja ni  to do  dobitnie na koniec zebrania pre-
zes Cz. Cie lak: „Spó dzielnia w Ostrzeszowie 
dobrowolnie, za zgod  walnych zgromadze  
- kolskiego i ostrzeszowskiego - w 2000r. prze-
sta a istnie . Od tego czasu jest jedna spó -
dzielnia kolska i tu nie ma dyskusji. Tylko Rada 
Nadzorcza w Kole, cznie z Zarz dem, albo 
Walne Zgromadzenie Przedstawicieli mo e 
decydowa  o czymkolwiek, a nie jakie  od-
dzielne zebranie; takie jest prawo. Przesta a 
istnie  spó dzielnia w Ostrzeszowie, stali cie 
si  wspó w a cicielami spó dzielni w Kole i ten 
interes jest najwa niejszy”. 

I taka jest rzeczywisto  by ej ostrzeszow-
skiej spó dzielni mleczarskiej i by ego ju  tak-
e punktu skupu mleka w Ostrzeszowie. Pozo-

sta y puste hale, troch  placu i… kamieni kupa 
- jak mówi  klasyk polskiej PO-lityki.

K. Juszczak

MLECZARNI W OSTRZESZOWIE JU  NIE MA

Sprawy dzielnicy te  istotne
5 lutego w klubie osiedlowym „Madera” od-

by o si  zebranie Rady Dzielnicy nr 2. Poruszono 
na nim wiele spraw dotycz cych ycia dzielnicy 
i problemów, z jakimi borykaj  si  mieszka cy. 
O niektórych z nich mówi  ju  w swoim spra-
wozdaniu z ostatnich miesi cy przewodnicz cy 

Rady - Jan Szkopek. Wspomina  m.in. o potrze-
bie modernizacji dalszej cz ci ul. Norweskiej, 
o braku odpowiedzi w sprawie parkingu przy ul. 
Zamkowej czy o koniecznej modernizacji dróg i 
chodników na os. Zamkowym. W tej kwestii od-
powiada a goszcz ca na spotkaniu prezes ZGM 
- Anna Missala. Obieca a, e w miar  posiada-
nych rodków b dzie robiony cho by chodnik 
przy blokach 7, 8 i 9.

Przewodnicz cy wspomnia  te  o po da-
nych dalszych pracach na starym cmentarzu 
- o zrobieniu ko-
lejnego chodnika 
i koniecznej, jego 
zdaniem, renowacji 
nagrobka ks. Micha-
a Perli skiego. By a 
te  mowa o impre-
zach kulturalnych i 
spotkaniach, jakie 
niemal co tydzie  
odbywaj  si  w „Ma-
derze”. 

Swoje proble-
my zg aszali tak e 
uczestnicy spo-
tkania. Mówiono o 
kontenerze na rze-
czy, który szpeci ul. 
Zamkow , postu-

lowano likwidacj  kilku miejsc parkingowych 
przed Galeri , bowiem stoj ce tam samochody 
ograniczaj  widoczno  osobom wyje d aj -
cym z al. Wolno ci. W. Lach pyta , dlaczego nie 
zaproszono kogo , kto wyja ni by, jak przepro-
wadzone b dzie przekszta cenie szpitala. 

Na cz  ze stawianych pyta  
i postulatów odpowiada  radny 
Patryk J drowiak. Obieca  inter-
weniowa  w kwestii wyjazdu z al. 
Wolno ci. Ma e s  jego zdaniem 
szanse, by w tym roku doko czo-
no ul. Norwesk  - tam najpierw 
musz  zosta  wymienione rury 
kanalizacyjne, tymczasem nie ma 
nawet planów do przeprowadze-
nia tej inwestycji. Za to niebawem 
ma zosta  wyznaczone przej cie 
przez ul. Piastowsk  - do Polo 
Marketu. Radny wspomnia  te  o 
szykuj cych si  wyborach uzu-
pe niaj cych do Rady Miejskiej, w 
okr gu przypadaj cym na terenie 
dzielnicy.

W spotkaniu uczestniczy  rów-
nie  dzielnicowy Dariusz Ciemny, informuj c 
o zdarzeniach, do jakich dochodzi w obr bie 
dzielnicy. S  to np. kradzie e w markecie oraz 
akty wandalizmu, g ównie przebijanie opon i ry-
sowanie karoserii samochodów. 

Poruszonych na spotkaniu spraw uzbiera o 
si  niema o, co potwierdza, e cho  nie s  to 
zawsze kwestie wagi pa stwowej, jednak e s  
istotne dla poprawy warunków ycia mieszka -
ców.

K. J.

SIEDLIKÓW KOL D  MALOWANY
25 stycznia odby a si  V edycja koncer-

tu „Siedlików kol d  malowany”, wspaniale 
przygotowanego przez nauczycieli i uczniów 
Gimnazjum im. Kard. Stefana Wyszy skie-
go. Na koncercie królowa y kol dy pie-
wane przez szkolny zespó  wokalny oraz 
instrumentalne wersje grane przez uczniów. 

Go cinnie wyst pi a Martyna Bacik z Gim-
nazjum nr 1 w Ostrzeszowie. Weso ym ak-
centem by  spektakl pt. „Ach, ta tradycja”. 
przygotowany przez grup  teatraln  naszego 
gimnazjum. 

Najg o niejszym punktem programu 
by  wyst p M odzie owej Orkiestry D tej z 

Mycielina, która ju  drugi 
raz go ci a w Siedliko-
wie. Zespó  przepi knie 
zagra  wiele kol d; pod-
czas ich grania zgady-
wano te , jaka to kol da. 
Mo emy by  dumni z na-
szej utalentowanej m o-
dzie y, oby dalej rozwija a 
uzdolnienia, dostarczaj c 
innym wiele wzrusze  i 
u miechu. S owa uznania 
nale  si  nauczycielom 
- pani Marlenie, pani Doro-
cie, panu ukaszowi. 

Ewa Perdaszek

Sprawy dzielnicy te  istotne


